

Title (en)

METHOD AND DEVICE FOR PURIFYING AIR.

Title (de)

VERFAHREN UND VORRICHTUNG ZUR LUFTREINIGUNG.

Title (fr)

PROCEDE ET DISPOSITIF D'EPURATION D'AIR.

Publication

EP 0539459 A1 19930505 (EN)

Application

EP 91913304 A 19910627

Priority

SE 9002429 A 19900713

Abstract (en)

[origin: WO9200792A1] A method and a device designed to clean air and water as well as to recover purified process water with reference to a drier (1) in a particle board or fiber board production process. The polluted air from the drier is fed through a scrubber (3) and is freed in the scrubber from the main part of solid and gaseous contaminants, before it is discharged into the atmosphere, whereas the process water is fed through a coarse separator, before it is returned to the scrubber. According to the invention a portion of the process water from the washing cycle is withdrawn and is fed through a biological purification plant (20), designed to decompose the organic contaminants, which are dissolved in the water, and after that the process water will be returned to the washing cycle. The integration of the two cycles and the variation of the flow through the purification cycle will influence the conditioning of the washing cycle and also its washing capacity, and in this way it will be possible to maintain the remaining organic contaminants in the discharged air below a certain limit value. In order to optimize the economy of the production process as well as the cleaning process the scrubber (3) is combined with a heat exchanger (8), designed to raise the temperature of the fresh air to the drier (1) and to lower the temperature of the water to the purification plant (20).

Abstract (fr)

Procédé et dispositif destinés à épurer l'air et l'eau ainsi qu'à récupérer l'eau de traitement épurée provenant du sécheur (1) utilisé dans un processus de production de panneaux d'agglomérés ou de carton dur. On introduit l'air pollué provenant du sécheur dans un épurateur (3) où il se libère de la plus grande partie des contaminants solides et gazeux, puis on le décharge dans l'atmosphère. En revanche, on introduit l'eau du traitement dans un séparateur grossier avant de la renvoyer à l'épurateur. On soutire une partie de l'eau de traitement provenant du cycle de lavage, puis on l'introduit dans une installation d'épuration biologique (20) destinée à décomposer les contaminants organiques, lesquels se dissolvent dans l'eau, avant de la réintroduire dans le cycle de lavage. L'intégration des deux cycles et le réglage du débit dans le cycle d'épuration influence l'action de conditionnement du cycle de lavage ainsi que son pouvoir de lavage. Il sera donc possible de garder la quantité de contaminants organiques restant dans l'air déchargé au-dessous d'une valeur limite prédéterminée. Afin de maximiser l'efficacité de processus de production et celle également du processus d'épuration, l'épurateur (3) est associé à un échangeur thermique (8) destiné à faire monter la température de l'air frais alimentant le sécheur (1) et à faire baisser la température de l'eau alimentant l'installation d'épuration (20).

IPC 1-7

B01D 47/00; B01D 53/00; C02F 3/00

IPC 8 full level

B01D 47/00 (2006.01); **B01D 47/04** (2006.01); **B01D 53/72** (2006.01); **B01D 53/77** (2006.01); **C02F 3/00** (2006.01); **C02F 3/02** (2006.01); **C02F 3/06** (2006.01); **C02F 3/12** (2006.01); **C02F 9/00** (2006.01)

CPC (source: EP)

B01D 47/04 (2013.01); **B01D 53/72** (2013.01); **B27N 1/00** (2013.01); **C02F 3/02** (2013.01); **C02F 3/06** (2013.01); **C02F 3/1231** (2013.01); **C02F 2103/28** (2013.01); **Y02W 10/10** (2015.05)

Citation (search report)

See references of WO 9200792A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FR GB IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

WO 9200792 A1 19920123; AU 644009 B2 19931202; AU 8224291 A 19920204; BR 9106639 A 19930420; CA 2086927 A1 19920114; EP 0539459 A1 19930505; FI 930002 A0 19930104; FI 930002 A 19930104; JP H05508583 A 19931202; PL 297599 A1 19930726; SE 466735 B 19920330; SE 9002429 D0 19900713; SE 9002429 L 19920114

DOCDB simple family (application)

SE 9100465 W 19910627; AU 8224291 A 19910627; BR 9106639 A 19910627; CA 2086927 A 19910627; EP 91913304 A 19910627; FI 930002 A 19930104; JP 51239491 A 19910627; PL 29759991 A 19910627; SE 9002429 A 19900713